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 Des del passat 1 de gener, Portugal ostenta la presidència de la Unió Europea (UE) fins 

al pròxim 30 de juny. Una de les seves principals prioritats serà implementar el Marc 

Financer Plurianual (MFP) 2021-2027 i els fons Next Generation EU, destinats a donar 

suport a la recuperació a Europa. 

 

La Presidència portuguesa també vol prestar especial atenció a les relacions de la Unió 

Europea amb Àfrica i amb Amèrica Llatina. Una altra prioritat seran les relacions 

transatlàntiques i una agenda renovada amb la nova administració nord-americana. 

 

La de Portugal serà la primera presidència rotativa que s'ocupi de la sortida definitiva 

del Regne Unit del mercat interior i la unió duanera de la UE. 

  

En el capítol agrari, la Presidència prioritzarà les negociacions per a la reforma de 

la política agrícola comuna, amb l'objectiu d'arribar a un acord polític. La seva 

intenció és prioritzar mesures de recuperació de sistema agroalimentari europeu. 

 

En l'àmbit de el desenvolupament rural, les principals prioritats són el despoblament 

rural, la producció ecològica, el Pacte Verd i la necessitat de recompensar als productors 

per gestió dels serveis dels ecosistemes. 

 

A més, la presidència portuguesa vol aprofitar l'Estratègia de la Granja a la Taula per a 

fomentar mesures de sanitat vegetal que siguin substitutes o complementàries de el 

control químic, incloent la comercialització i l'ús d'agents de control biològic. 

 

Sembla que Portugal vol aprofitar la seva presidència de la UE per frenar a 

Brussel·les la creació de la IGP Pernil Serrano a Espanya. Doncs la creació d'una 

Indicació Geogràfica Protegida (IGP) a tot Espanya per al pernil serrà, que impedeixi 

la seva producció fora del nostre país, segueix provocant rebutjos no només dins les 

nostres fronteres sinó que ja fins i tot fora d'elles. Ara està sent Portugal, els productors, 

aprofitant que aquest semestre al país lusità lidera la presidència de la UE, volen 

aprofitar aquesta conjuntura per presentar els recursos corresponents a Brussel·les i així 

evitar l'apropiació de el terme per part d'Espanya. 

 

 

 

 


